
Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 24.02.2025 roku. 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji.  
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z dnia 27.01.2025 roku. 
6. Opiniowanie uchwał przygotowanych na najbliższą sesję. 
7. Wyrażenie opinii nad wnioskiem, który wpłynął do komisji.  
8. Sprawy bieżące. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 
Przewodnicząca J. Radzięda otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji i gości 
oraz stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia 
został zatwierdzony jednomyślnie.  
 
Ad. 5.  

Protokół z dnia 27.01.2025 roku został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 6. 

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia 
Seniorów” na rok 2025. 

OPS K. Dzioch omówiła projekt uchwały informując m. in. o tym, że Gminny Program Osłonowy 
„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 jest odpowiedzią na wyzwania, jakie stawiają przed 
samorządem zachodzące procesy demograficzne oraz jest elementem lokalnej polityki 
społecznej w zakresie wsparcia działań na rzecz seniorów niesamodzielnych ze względu na wiek 
oraz stan zdrowia. Adresatami Programu są mieszkańcy gminy Suchy Las w wieku 60 lat i więcej, 
którzy ze względu na stan zdrowia mają problemy z samodzielnym funkcjonowaniem, 
prowadzący samodzielne gospodarstwa domowe lub mieszkający z osobami bliskimi, które nie 
są w stanie zapewnić im wystarczającego wsparcia. W ramach Programu udziela się wsparcia w 
miejscu zamieszkania osób starszych poprzez zwiększenie dostępu do tzw. „opieki na 
odległość”. Opieka na odległość gwarantuje szeroko pojęty system bieżącego monitorowania 
stanu seniora w miejscu jego zamieszkania oraz pozwala na natychmiastową reakcję w sytuacji 
zagrożenia zdrowia lub życia seniora, zarówno spowodowanego problemami w zachowaniu 
funkcji życiowych, jak również w sytuacji wystąpienia incydentów w miejscu zamieszkania. 
Program finansowany jest ze środków własnych Gminy Suchy Las oraz z dotacji celowej z budżetu 
państwa udzielonej na podstawie art. 115 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, 
a realizowany będzie przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Suchym Lesie. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  



• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2025-2030. 

OPS K. Dzioch omówiła projekt uchwały informując m. in. o tym, że na podstawie art. 6 ust. 2 pkt 
1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy domowej do zadań własnych gminy 
należy opracowanie i realizacja gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej  
i ochrony osób doznających przemocy domowej. Aktualnie na terenie gminy Suchy Las 
obowiązuje Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie na lata 2022-2026, przyjęty uchwałą nr XL/462/21 Rady Gminy Suchy Las  
z dnia 20 grudnia 2021 roku. W związku z obszerną nowelizacją ustawy o przeciwdziałaniu 
przemocy domowej, wprowadzoną ustawą z dnia 9 marca 2023 r. o zmianie ustawy  
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw, konieczne jest przyjęcie 
przez Radę Gminy Suchy Las Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 
Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2025-2030. Program stanowi narzędzie 
do efektywnego przeciwdziałania przemocy domowej oraz zmniejszenia jej negatywnych 
następstw w życiu społecznym i rodzinnym, a także stworzenia jednolitego, profesjonalnego 
systemu interwencji i wsparcia dla osób zagrożonych bądź doznających przemocy domowej. 
Program zawiera charakterystykę przemocy domowej jako zjawiska społecznego, wykaz celów, 
zadań i kierunków Programu, jego adresatów oraz określa podstawy prawne podejmowanych 
działań. Podstawę Programu stanowi diagnoza problemu przemocy i jego rozmiarów na terenie 
gminy Suchy Las. 

Radny K. Łączkowski zapytał o przemoc stosowaną przez małoletnich i skierowaną na dorosłych. 

OPS K. Dzioch wyjaśniła, że ustawa o przemocy domowej jest tak skonstruowana, że w takiej 
sytuacji OPS nie może podejmować działań wobec małoletnich. Jest natomiast zawiadamiany 
sąd. Procedura „niebieskiej karty” nie dotyczy małoletnich.  

Radna W. Prycińska zapytała o konsekwencje nałożenia „niebieskiej karty”. 

OPS K. Dzioch odpowiedziała, że jest to dokument na podstawie którego osoby stosujące 
przemoc są objęte działaniami OPS-u. Wskazywane są tym osobom działania, które one są 
zobowiązane podjąć (np. udział w odpowiednich programach). Działania objęte są tajemnicą.  

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała ile pojawia się nowych spraw w skali roku? 

OPS K. Dzioch odpowiedziała, że w tej chwili od początku roku jest 10 nowych „niebieskich kart”. 
Rocznie jest to z pewnością ok. 20 nowych „niebieskich kart”.  

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  

• Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od 
opłat, jak również tryb ich pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania 
usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania 
wykonywania takich usług”. 



OPS K. Dzioch omówiła projekt uchwały informując m. in. o tym, że zgodnie z art. 50 ust. 6 ustawy 
z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej Rada Gminy określa w drodze uchwały szczegółowe 
warunki przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 
warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania. 
Przedłożony projekt uchwały wprowadza zmianę w uchwale nr XIII/178/19 Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania  
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych zasad częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich 
pobierania, a także szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu 
usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług, obejmującą zwiększenie 
stawek godzinowych za świadczone usługi opiekuńcze z 33 zł na 37 zł, specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z 35 zł na 40 zł oraz usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich z 33 zł na 37 zł. 
Powyższe wynika ze zmienionych stawek godzinowych zawartych w umowie, która została 
podpisana z podmiotem wykonującym usługi opiekuńcze na zlecenie Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Suchym Lesie. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  

• Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu korzystania z zajęć nauki 
i doskonalenia pływania albo rekreacyjnego wejścia na basen w Parku Wodnym 
OCTOPUS w ramach zakupionego karnetu nauka & rekreacja. 

GOS K. Kustoń omówiła projekt uchwały wyjaśniając, że zmiana zapisów Regulaminu korzystania 
z zajęć nauki i doskonalenia pływania albo rekreacyjnego wejścia na basen w Parku Wodnym 
OCTOPUS w ramach zakupionego karnetu nauka & rekreacja, przyjętego uchwałą nr VIII/89/24 
Rady Gminy Suchy Las z dnia 16 grudnia 2024 r., podyktowana jest wszczęciem przez Wojewodę 
Wielkopolskiego postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały. 
Zgodnie z zaleceniem Wojewody Wielkopolskiego skreśla się z treści Regulaminu § 7 ust. 10 („Za 
szkody wyrządzone przez dzieci odpowiadają ich rodzice lub opiekunowie prawni"), jako 
naruszający przepisy art. 40 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 
stanowiące, że organy gminy mogą wydawać akty prawa miejscowego w zakresie zasad i trybu 
korzystania z gminnych obiektów użyteczności publicznej. Powyższe skreślone sformułowanie 
może zostać zawarte w zarządzeniu dyrektora obiektu.  

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  

• Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 
mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 
terytorialnego za 2024 rok. 

CUW A. Nieużyła omówiła treść przedstawionego sprawozdania i sposób naliczania 
wynagrodzeń dla nauczycieli.  

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała o sprawy dotyczące braków kadrowych w placówkach 
oświatowych. 

OŚ H. Skwarek odpowiedziała, że w przedszkolu „Leśnych Ludków” był problem z nauczaniem 
języka angielskiego. Problem został rozwiązany.  



Ad. 7. 

Przewodnicząca J. Radzięda poinformowała członków komisji o wniosku, który wpłynął do komisji 
w temacie opłaty reklamowej i propozycji, aby zwolnić z tej opłaty stowarzyszenia zarejestrowane 
i działające na terenie gminy Suchy Las w momencie, jeśli zechcą usytuować swój baner  
w miejscu prowadzenia działalności.  

Radna W. Prycińska zauważyła, że powinna zostać uwarunkowana wielkość banerów.  
Radny K. Łączkowski dodał, że zwolnione powinny być tylko stowarzyszenia nie prowadzące 
działalności gospodarczej.  

Przewodnicząca J. Radzięda zaproponowała przekazanie omawianego wniosku do komisji 
budżetu z powyżej wyrażoną opinią członków komisji oświaty. 

Propozycja została przyjęta pozytywnie jednomyślnie.  

Ad. 8.  

Radna W. Prycińska przekazała prośbę do referatów/wydziałów urzędu organizujących imprezy 
oświatowe, a związane z działalnością komisji oświaty, aby zapraszały na te imprezy wszystkich 
członków komisji.  

Z-ca wójta I. Ciok przekazała informacje na temat prac remontowych prowadzonych w SP1.  
W związku z uczestnictwem w procesie inwestycyjnym oraz zgłaszanymi przez kadrę dyrektorską 
postulatami pojawiły się chęci zwiększenia prac remontowo-budowlanych. W wyniku kolejnych 
oględzin budynku oraz rozmów z dyrekcją pojawiły się elementy, które warto byłoby zrealizować 
przy okazji prowadzonej inwestycji po to, aby uniknąć potrzeby ingerencji w obiekt szkolny  
w kolejnych latach: instalacja elektryczna i grzewcza (awaria systemu ogrzewania), przecieki  
w oknach, czyszczenie elewacji z częściowym malowaniem. Temat sprzętu czyszczącego…  

Radna W. Prycińska zapytała, czy pani Ciok widziała ile porzuconych, ponoć zepsutych 
odkurzaczy jest w części kotłowni? Niech coś zacznie być wykorzystywane.  

Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że abstrahuje od tego w jaki sposób sprzęt jest użytkowany,  
ale teraz widać ile przez prace remontowe tej pracy jest w zakresie czyszczenia.  

Przewodnicząca J. Radzięda zauważyła, że temat elewacji powinien być zrobiony porządnie,  
aby przez dłuższy czas sprawa nie wracała.  

Radna W. Prycińska zakomunikowała, że komisja powinna się zastanowić nad zaginionymi 
wnioskami z poszczególnych szkół. Dyrektorzy dali wnioski z mini remontami/informacjami, które 
omyłkowo nie zostały uwzględnione w budżecie.  

Przewodnicząca J. Radzięda poinformowała, że wystąpi o wnioski, a później okaże się, czy znajdą 
się na nie środki. 

Radna W. Prycińska zaapelowała, aby najpilniejsze wnioski przywołać i dodać. Wymiana kotłów 
w SP1 jest faktycznie pilna. 

Przewodnicząca J. Radzięda dodała, że nie będzie biegać za dyrektorami i prosić o wnioski  
w momencie, kiedy oni sobie zdali sprawę, że nie mają czegoś w budżecie. Niech wnioski 
oficjalnie przyślą do urzędu.  



Radne W. Prycińska i M. Weymann poinformowały, że dyrektorzy już te wnioski złożyli.  

Przewodnicząca J. Radzięda odparła, aby dyrektorzy przesłali kopie wniosków do komisji.  

Radna W. Prycińska zaznaczyła, że komisja oświaty powinna pomagać, a nie robić problemy. 
Radna złożyła wniosek do przewodniczącej komisji oświaty, aby wystąpiła ona do urzędu o wyżej 
wspomniane wnioski (wnioski złożone do budżetu przez dyrektorów o wszelkie remonty  
i naprawy).  

Przewodnicząca J. Radzięda przypomniała, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się  
z projektem budżetu.  

Wniosek radnej W. Prycińskiej został przyjęty 4 głosami za (nie podano ilości „wstrzymujących”  
i „przeciw”).  

Przewodnicząca J. Radzięda oznajmiła, że w ramach delegowania zadań wniosek złoży 
wiceprzewodnicząca komisji oświaty W. Prycińska.  

Radna W. Prycińska odparła, że nie zrobi tego, bo poprosiła o to przewodniczącą i taki był wniosek 
do komisji. 

Radna M. Weymann zapytała o wiatę rowerową dla SP2. Miało to być w budżecie, a nie ma  
(30 tys. zł) 

Przewodnicząca J. Radzięda przypomniała, że mnóstwo rzeczy nie znalazło się w poprawkach 
pisarskich po sesji. Radni nadal czekają na ostateczną wersję uchwalonego budżetu. 

Z-ca wójta I. Ciok poinformowała, że RK będzie realizował wiatę dla SP2.   

Ad. 9. – 10. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokółowała:        Przewodnicząca  

Justyna Krawczyk        Joanna Radzięda 


